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of op enige wijze, hetzij elektronisch, 
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Uitgever en auteurs verklaren 
dat deze uitgave op zorgvuldige 
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VOORWOORD

Joop Rveder

van de voorzitter

Voor u ligt de eerste uitgave van ons SPA-Nieuws en ook dit keer staat het weer vol met nieuws en 
verhalen. Het jaar begon voor de SPA met een heel druk bezochte nieuwjaarsreceptie. Door onze 
evenementencommissie, barcommissie, bestuursleden en vrijwilligers werd ons honk gereed gemaakt 
voor de ontvangst van de gasten. Al eerder dan het aangegeven tijdstip druppelden de gasten binnen 
en ontstond er al snel een ongedwongen sfeer en iedereen wenste elkaar een goed en voorspoedig 
2024.

De catering was weer in handen van Annemiek Kuiper (ja, dochter van) en zij zorgde er samen met haar 
personeel voor dat het ons aan niets ontbrak. 

Tijdens deze receptie heb ik het woord genomen en mijn nieuwjaarstoespraak gehouden. Hieronder 
staat die toespraak voor u afgedrukt, zodat u die in alle rust nog even kan lezen. Voor zover ik u niet 
persoonlijk heb gesproken, wens ik u en allen die u lief zijn, een heel voorspoedig, maar vooral een 
gezond 2024.

Beheer SPA
Peter van Harten 
beheer3@spa-amsterdam.nl

Beheer SPA
Hetty Roos
beheer2@spa-amsterdam.nl

Wedredacteur
Rob Boom
webredacteur@spa-amsterdam.nl
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NB. Klaverjas en Bingo zijn steeds op de 3e dinsdag van de maand. Klaverjassen in de oneven maanden en bingo in de 
even maanden (let op i.v.m. dec.maand gewijzigd). SPA-Honk bereikbaar met GVB Bus lijn 41 halte Plataanstraat (voor 
de deur SPA Honk). 

Telefoonnummer: 06 - 18 62 24 02

DAG DATUM ACTIVITEIT TIJD LOCATIE

ACTIVITEITEN- EN EVENEMENTENKALENDER 2023/2024

Dinsdag
Dinsdag
Dinsdag
Dinsdag
Dinsdag
Dinsdag
Dinsdag

16 april
23 april
14 mei
18 juni
8-12 okt
15 okt
19 nov

Bingo
Algemene ledenvergadering
Klaverjassen
Bingo
Najaarsreis
Bingo
Klaverjassen

13.00 uur
13.00 uur
13.00 uur
13.00 uur
09:00 uur
13:00 uur
13:00 uur

SPA-Honk
SPA-Honk
SPA-Honk
SPA-Honk
PTO
SPA-Honk
SPA-Honk

NOOT VAN DE REDACTIE
Rectificatie: Op pagina 49 van het december nummer - editie 1114, is de auteur foutief vermeld. De juiste naam van de 
auteur is: ROB BOOM. Hij heeft ten onrechte gebruik gemaakt van een eerdere publicatie van Frank Westerop. 

De redactie is elke keer weer verrast en blij met de leuke stukjes die door de leden worden ingebracht, hoe meer hoe liever. 
Wat niet geplaatst wordt gaat veelal op de reserveplank voor een volgende aflevering van het SPA-Magazine.   Vaak is het 
ingebrachte werk voorzien van foto’s uit het archief van de inzender. Daar gaat het soms fout. Bij het uitkomen van het 
SPA-Magazine, staan vaak niet de foto’s afgedrukt die door de aanbieder zijn aangeleverd. Waarover dan natuurlijk vragen 
komen. 

De door ons nagekeken kopij, sturen wij met de bij behorende foto’s, naar de uitgever. Het was ons ook opgevallen dat in 
sommige gevallen de foto’s, die bij het betreffende artikel hoorden, dan ontbraken en dus niet waren afgedrukt.Daarover 
hebben wij een gesprek gehad met de uitgever en uitleg gekregen over die zaak. Foto’s die naar de uitgever gaan en niet 
voldoen aan het juiste formaat kunnen niet worden verwerkt en vervolgens worden gedrukt in het SPA-Magazine. 

Wij hebben toen afgesproken dat foto’s die worden doorgestuurd, minimaal van het formaat JEPG zijn met een pickles 
dichtheid van minimaal 300 DPI. Alles wat hoger is, bijv. formaat RAW en meer dan 300 DPI, is alleen maar beter voor de 
verwerking. 

Voordat foto’s naar de redactie worden gezonden kan door de inzender zelf de controle voor het juiste formaat worden 
uitgevoerd. Het controleren van de afbeelding(en) gaat als volgt;  Ga in de PC met de cursor op de betreffende foto staan 
en druk op de rechter muisknop van je muis of touchpad. Selecteer “eigenschappen”. Ga in het veld eigenschappen naar 
het tabblad “details” en controleer uit hoeveel DPI de foto is opgebouwd. Het zal duidelijk zijn dat bij een DPI van minder 
dan 300 het geen zin heeft om die foto mee te sturen. Er is echter een mogelijkheid om een wat mindere foto toch mee 
te sturen. Maak van die foto met een goede digitale fotocamera een opname en sla die foto in het formaat JEPG c.q. RAW 
op. Die foto zal veelal voldoen aan een DPI van 300 of meer. Geef die foto een bestandsnaam (bijv.: Jan P. foto 1) en geef in 
het betreffende artikel tussen haakjes aan waar de foto in de tekst kan worden geplaatst. Foto’s uit een WhatsApp bestand 
verliezen bij transport/verzending veel van de oorspronkelijke bestandswaarde en zullen dan ook veelal niet goed bewerkt 
kunnen worden en dus ook niet bruikbaar zijn voor het SPA-Magazine. Hopelijk geeft het bovenstaande wat duidelijkheid 
en kunnen wij als redactie, uit blijven kijken naar weer leuke, vooral smeuïge artikeltjes uit de vaak boeiende werkzame 
periode. Inleverdatum kopij voor het Spa-Nieuws juni as. is uiterlijk  1 mei 2024 !!!

12

16

SENIOREN POLITIE AMSTERDAM WWW.SPA-AMSTERDAM.NL

20
24

COLUMN CRIMI “KRONKEL”

ALS RECHERCHEUR VOOR ADVOCAAT SPELEN

OPLEIDINGEN IN SURINAME DEEL 16
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MEDEDELING EVENEMENTENCOMMISSIE Fred Hoedeman
In verband met de op handen zijnde verbouwing bij de brandweer zullen er mogelijk  deze zomer minder  buitenactiviteiten 
plaatsvinden bij het Spa-honk. Voor informatie raadpleeg de agenda op de website. Deze site is bereikbaar onder: 
www.spa-amsterdam.nl/activiteiten-2024



Welkom op de nieuwjaarsreceptie van de Senioren Politie Amsterdam 
en een bijzonder woord van welkom richt ik aan onze beschermheer, 
de hoofdcommissaris van de Politie Eenheid Amsterdam, Frank Paauw, 
ons hoofdbedrijfsvoering mevrouw Corrie van Breda, maar ook aan onze 
ereleden Cor Gorissen en Ton v.d. Erve en ons lid van verdienste Douwe 
Brouwer. Het is een goed gebruik om aan het begin van een nieuw jaar 

het afgelopen jaar nog eens te beschouwen en terug te kijken naar alle 
hoogte- en dieptepunten. Het bestuur van de “SPA” kan omzien naar een 

jaar, waarbij weer vele activiteiten de revue zijn gepasseerd en ik kan rustig 
stellen dat de soosmiddagen op de dinsdag steeds drukker bezocht worden. Het 

samenzijn met gelijkgestemden levert de meest hilarische verhalen op, alhoewel ik 
af en toe wel constateer dat de verhalen van vroeger steeds sterker worden. Dieptepunt van het afgelopen jaar was 
het overlijden van ongeveer 40 collega’s. Wij missen hen zeer.

Dames en heren
Het is goed om te constateren dat ons politiehart nog steeds klopt en ik constateer ook dat u als oud-collega’s diepe 
bewondering heeft voor onze huidige executieve collega’s. Waar collega’s nu tegen op moeten treden is niet te vergelijken 
met de tijd toen wij actief waren. Het is goed om op dit moment even stil te staan bij de niet aflatende en toenemende 
druk op de inzet van onze huidige collega’s. Naast de gebruikelijk voetbalrellen, geweldsincidenten, drugscriminaliteit, 
aanslagen op woningen, winkels en bedrijven, is de druk op de politie-inzet van onze huidige collega’s bijzonder groot. 
De niet afhoudende demonstratiegolf van de actiegroep Extension Rebellion is nog steeds een grote zorg en een bron 
voor het vullen van de overwerkstaten. Deze actiegroep had nu weer het onzalige idee om een snelweg te blokkeren. 
Veel collega’s moesten ingezet worden voor het verwijderen van demonstranten van de A10. Het demonstratierecht is 
in Nederland een groot goed, maar het kan niet zo zijn dat men, om een doel te bereiken, levensgevaarlijke situaties 
creëert en de veiligheid kennelijk voor lief neemt. Het gaat hier niet alleen om hun eigen veiligheid, maar zeker ook 
die van andere weggebruikers. In de nieuwjaarsnacht braken in verschillende steden weer ernstige ongeregeldheden 
uit. De politie, brandweer en andere hulpverleners werden bestookt met zwaar vuurwerk in situaties waarbij anderen 
dringend hulp nodig hadden. Voertuigen, waaronder die van de politie werden in brand gestoken en de brandweer 
moest onder politiebegeleiding trachten haar werk te doen. De Mobiele Eenheid moest ingezet worden om relschoppers 
aan te pakken. Wij kennen allemaal de beelden op TV en het lijkt ieder jaar gewelddadiger te worden. Onacceptabel!

Er kan mijn inziens niet hard genoeg worden opgetreden tegen dat “schorem en tuig van de richel!” Vergeef mij deze 
uitdrukking, maar ik kan op dit moment geen andere woorden vinden om uitdrukking te geven aan mijn gevoelens. 
Te hopen is dat het openbaar ministerie krachtig tegen hen zal optreden, in plaats van hen weg te sturen met een 
“klap van een warm krentenbrood in de nek!” Ik wil hier dan ook nadrukkelijk mijn waardering en respect uit spreken 
in de richting van onze huidige collega’s, voor hun inzet, betrokkenheid en incasseringsvermogen. Daags na de 
ongeregeldheden buitelde iedereen over elkaar heen en sprak men schande van hetgeen er had plaats gevonden. 
Ook de politiek sprak er schande van. Met verbazing luisterde ik naar een volksvertegenwoordigster uit de tweede 
kamer, die daags na de ongeregeldheden geïnterviewd werd. Volgens haar moesten de taakstraffen voor geweld tegen 
hulpverleners, niet meer bestraft worden met taakstraffen, maar vervangen worden door één (1) dag cel. Natuurlijk!!! 
dat is de oplossing! Dat men daar niet eerder aan gedacht heeft. In mijn ogen ben je dan wel heel naïef en sta je erg ver 
van de werkelijkheid. Een onnadenkende uitspraak en een volksvertegenwoordiger onwaardig. De druk op de politie 
wordt verder verzwaard door een toename van bedreigingen en het verschijnsel “Fatbike”. Rond en in Haarlem was, 
of is nog steeds, een bende jongeren actief met het plegen van berovingen en mishandelingen, waarbij gebruik wordt 
of werd gemaakt van dit vervoermiddel en dat zorgt voor een snelle vlucht van de plaats van het misdrijf. Ook staat 
de snelheid van deze apparaten niet meer in verhouding tot andere weggebruikers en levert in veel situaties onveilig 
weggedrag op. Het is te hopen dat wetgeving met betrekking tot dit apparaat snel wordt ingevoerd. 

NIEUWJAARSTOESPRAAK           Joop Reder
Dames en Heren
Onze evenementencommissie organiseerde samen met het bestuur tal van evenementen, zoals de gebruikelijke 
klaverjas- en bingomiddagen, een meerdaagse reis naar het Sauerland, een Indonesische middag en een BBQ, om 
maar enkele voorbeelden te noemen. De jaarlijkse reünie werd door meer dan tweehonderdvijftig oud-collega’s 
bezocht en was een feest van herkenning. In een ongedwongen gezellige sfeer werden weer tal van herinneringen 
opgehaald. Ook het kerstdiner-dansant kende een deelname met 115 deelnemers en overtrof alle verwachtingen. Van 
al onze activiteiten is en wordt uitgebreid verslag gedaan in het SPA-nieuws, dat vier keer per jaar bij u thuis op de 
mat valt. Een prachtig “glossy verenigingsblad, verzorgd door “Ter Hoeve Media”. De samenwerking met deze uitgever 
verloopt optimaal en samen met de redactie wordt ernaar gestreefd om het SPA-nieuws steeds weer te verfraaien en 
te vernieuwen. Maar niet alleen op evenementengebied, ook bestuurlijk hebben wij een goed jaar achter de rug en Ik 
mag me verheugen op een bijzonder fijne samenwerking met onze Eenheidsleiding. Ik hecht er dan ook aan om mijn 
dank uit te spreken in de richting van de Eenheidsleiding, de evenementencommissie, de redactie van het SPA-nieuws, 
de barcommissie en natuurlijk mijn medebestuursleden die binnen onze vereniging een eigen taak hebben. Ook aan de 
vrijwilligers die hand en spandiensten verrichten spreek ik mijn dank uit. Samen zijn en maken wij die grote vereniging 
waar eenieder die de SPA een warm hart toe draagt zich thuis voelt. 

Optimistisch ben ik voor de toekomst
Steeds meer gepensioneerde collega’s weten de weg te vinden naar 
ons SPA-honk, maar niet alleen de leden van onze vereniging, ook de 
executieve collega’s weten het SPA-honk inmiddels te vinden voor 
vergaderingen en/of andere activiteiten, de dienst aangaande. De deur 
van dit SPA-honk staat wagenwijd voor hen open en zo snijdt het mes 
aan twee kanten.

Dames en heren
Laten wij het glas heffen op het jaar dat voor ons ligt en hopen op een 
heel voorspoedig, maar vooral gezond en veilig 2024. Proost! 
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Dinsdag 23 april 2024
Aanvang 13.00 uur
SPA-honk, Rijksstraatweg 56, 1115 AT Duivendrecht
SPA-honk bereikbaar met GVB Bus lijn 41 halte Plataanstraat (voor de deur SPA-honk)

AGENDA.
1. Opening
2. Vaststellen agenda
3. Notulen Algemene Ledenvergadering d.d. 25 april 2023
4. Ingekomen stukken
5. Verslag secretaris 
6. Verslag ledensecretaris/sociale contacten
7. Verslag penningmeester
8. Verslag kascommissie

Pauze

9. Voorstellen
10. Beleid bestuur
11. Verkiezing bestuur
12. Verkiezing Kascommissie
13. Rondvraag
14. Sluiting

TOELICHTING.
T.a.v. de punten 3, 5; 
De agenda, de notulen van 25 april 2023 en het verslag van de secretaris liggen vanaf dinsdag 9 april 2024 ter 
inzage in het SPA-honk. 

T.a.v. 9;
Voorstellen kunnen tot 11 april 2024 bij het bestuur worden ingediend.

T.a.v. 11;
Aan de beurt van aftreden zijn de bestuursleden Arie Broekhoff, sociale contacten, Frank v.d. Berg, 
ledensecretaris en Rob Heida, secretaris. De aftredende bestuursleden stellen zich herkiesbaar. Kandidaten 
voor een bestuursfunctie kunnen zich tot uiterlijk 12 april 2024 opgeven bij het secretariaat van de SPA. 

Bestuur SPA.
n.d.
Rob Heida (Secretaris)

JAARLIJKSE  ALGEMENE 
LEDENVERGADERING SPA 

Ook dit jaar organiseert de evenementencommissie 
van 8 t/m 12 oktober 2024 een najaarsreis. Het 
reisdoel is dit jaar het Enjoy-Hotel in plaatsje 
Lanaken, gelegen in Belgisch Limburg. Zoals u van 
ons gewend bent is ook deze reis weer geheel 
verzorgd en “Labots Reizen” tekent voor het 
vervoer. Deze luxe touringcar zal de hele week bij 
ons blijven en onze dagtochten verzorgen naar 
verschillende mogelijkheden in België, Nederland 
en Duitsland. 

Inbegrepen bij deze reis zijn
Verblijf in een comfort kamer voorzien van 
een inloopdouche en uiteraard een wastafel. 
Viermaal een luxe ontbijt, viermaal een heerlijk 
viergangendiner of buffet, viermaal een warme 
lunch of een lunchpakket, gratis gebruik van het 
zwembad en de fitnessruimte. Dagelijks tussen 
17.00 en 24.00 uur gratis drankjes. De prijs voor 
een éénpersoonskamer wordt niet verhoogd. Deze 
reis wordt u aangeboden voor de prijs van €470,00 
p.p. Voor deze reis schrijft u in door overmaking 
van genoemd bedrag op rekeningnummer NL 
89 INGB 0000451020, t.n.v. Senioren Politie 
Amsterdam. Als u speciale dieet wensen heeft, 
dan horen wij dat graag voor aanvang van de reis. 
Let op!! U kunt pas inschrijven vanaf vrijdag 19 
april 2024 en vol=vol! Denkt u ook aan uw reis- en 
annuleringsverzekering. 

NAJAARSREIS
Evenementencommissie

In december werden de gebruikelijke kerstklaverjassen en kerstbingo georganiseerd. Ondanks de drukke decembermaand 
werden beide evenementen goed bezocht.  Op 12 december werd de Kerstbingo gehouden. Deze bingo was weer een 
drukbezocht gebeuren en vierde de gezelligheid de boventoon. 
Er werden vier rondes gepeeld met de benodigde prijzen en 
natuurlijk ook het trekken van de hoogste kaart als er meerdere 
winnaars waren. Op 19 december was het Kerstklaverjassen 
en mocht de evenementencommissie zich verheugen op 
zeven speeltafels. Hiervoor waren weer een aantal mooie en 
kerstgerelateerde prijzen beschikbaar. Zoals altijd gebeurde 
het een en ander onder het genot van een hapje en drankje en 
een gezellige sfeer. Het bestuur en de evenementencommissie 
bedankt de vrijwilligers, die tijdens beide evenementen voor 
de inwendige mens hebben gezorgd. 

KERSTBINGO EN KERSTKLAVERJASSEN
Evenementencommissie
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Incidenteel heeft ons bestuur de behoefte om alle leden snel te informeren over een aanstaand evenement of een 
andere belangrijke gebeurtenis. Dit wordt gerealiseerd door het sturen van een digitale nieuwsbrief. Inmiddels bestaat 
de verzendlijst uit ca. de helft van onze leden. Het afgelopen jaar zijn er drie nieuwsbrieven verstuurd.

Als U zich wilt aanmelden voor de nieuwsbrief, dan kunt u dat doen om op onze website www.spa-amsterdam.nl  
Heeft u zich reeds aangemeld, dan hoeft u niets te doen. Klik boven in het menu Home aan en daarna op “Incidentele 
Nieuwsbrief SPA”. Op de dan verschenen pagina kunt u het aanmeldingsformulier (svp volledig) invullen en versturen. 

EXCEL-cursus
In de loop van maart/april 2024 wordt in het SPA honk op elke 4e dinsdagmiddag van 14.00 - 15.30 uur voor onze 
SPA-leden een oriëntatie cursus EXCEL georganiseerd. Per cursusmiddag maximaal 10 personen.

Wilt u meedoen, stuur dan een mailtje aan webmaster@spa-amsterdam.nl. En wanneer u specifieke vragen hebt over 
EXCEL, mail dit dan naar hetzelfde adres. Dan wordt uw vraag meegenomen in de cursus. 

Medio oktober ontvingen de gepensioneerde collega’s een 
uitnodiging in de bus om op 22 november deel te nemen aan de 
jaarlijkse reünie van oud-collega’s. De inschrijvingen vlogen ons 
hierna, net als vorig jaar, weer om de oren. Door het bestuur van 
de SPA was ook ditmaal weer gekozen voor het “Van der Valk” hotel 
in Oostzaan met een ruime parkeergelegenheid. De reünie zou om 
14.00 uur aanvangen, maar ruim van tevoren kwamen de eerste 
gasten al binnen. Uiteindelijk bevolkten ruim tweehonderdvijftig 
gasten de prachtige ruime zaal en werd het weer een feest van 
herkenning. Zo rond de klok van 15.30 uur nam voorzitter Joop 
Reder de microfoon ter hand en sprak een warm woord van welkom, 
waarna hij de microfoon doorgaf aan onze hoofdcommissaris Frank 
Paauw, die in zijn korte toespraak nog maar eens benadrukte dat hij 
het samenkomen van oud-collega’s van groot belang achtte.

De kern kwam hierop neer dat wie zijn geschiedenis niet 
kent, ook geen zicht heeft op de toekomst. Jammer was 
dat hij maar kort kon blijven, omdat een gebeurtenis 
in Amsterdam zijn komst en autoriteit vereiste. De 
bediening en de verzorging in het hotel was van het 
niveau dat verwacht mag worden van deze hotelketen, 
dus gewoon prima. Vorig jaar vond men de bijeenkomst 
wat aan de korte kant, reden voor het bestuur om deze 
bijeenkomst met een uur te verlengen. Zoals altijd, als 
het gezellig is, vloog de tijd voorbij en kwam er een eind 
aan het samenzijn. Nu al wordt er nagedacht over de 
reünie van 2024. Samen met de Eenheidsleiding zal dan 
opnieuw een bijeenkomst worden georganiseerd. 

NIEUWSBRIEF       Han Varkevisser

DE JAARLIJKSE REÜNIE
Evenementencommissie

Een loopbaan laat zich niet altijd plannen. In mijn geval zijn de belangrijkste stappen als gevolg van “toevalligheden” 
gezet. Tijdens de eerste jaren op groep 2 aan de IJtunnel solliciteert een bekende van mij bij de politie en hij geeft mij 
op als referentie. Dus ik moet komen opdraven bij een brigadier op de Linnaeusstraat om eens een gezellig potje te 
roddelen over mijn kennis. ‘Hmm, ik zie dat je hoofdagent bent’, zegt de brigadier, ‘is het wat voor jou om hier mentor 
te worden?’ Ik geloof niet in toevalligheden, dat heb ik nooit gedaan. Hij zegt dat niet voor niets! Het is een kans om 
je loopbaan vorm te geven en zo begin ik als mentor op de Linnaeusstraat. De meldkamer is een stap die ik jaren 
later op eigen initiatief zet, net zoals de keuze om brigadier te worden. Ik word geplaatst op de IJtunnel, mijn oude 
stek. Ik ben tevreden en werk daar prettig, net zoals alle voorgaande jaren trouwens. Maar er verandert iets in het 
loopbaanbeleid en ik moet op mijn eigen plaats solliciteren om inspecteur te worden. Het gesprek verloopt niet goed 
en ik word afgewezen. Dat is tegen het zere been van de wijkteamleiding en ze bieden me een functie aan als chef van 
het Barberteam, de wijkteamrecherche. Ik zei het al: ik geloof niet in toevalligheden. Als je op het perron staat is het 
goed om te weten welke trein je moet nemen. Ik zie het opnieuw als een kans die me wordt geboden. Ik accepteer met 
beide handen het aanbod. Hoewel ik nooit stappen heb gezet in de richting van de recherche heb ik het daar op dat 
Barberteam uitstekend naar mijn zin. Een prettig team met fijne mensen en leuk werk, wat wil je nog meer? En zo werk 
ik ineens tegen wil en dank bij een soort van rechercheafdeling. Ik moet even aan mijn vader denken, die vergroeid 
is met de recherche. De verhalen en de collega’s heb ik in een onafzienbare rij horen en zien passeren en ik ben dus 
ook op de hoogte van het bestaan van de Recherchesociëteit Amsterdam. Pa gaat daar altijd met mijn moeder heen. 
Ik hoor ook daarover mooie verhalen. Maar het gaat een beetje langs mij heen, ik voel me niet helemaal een échte 
rechercheur, maar meer een toevallige passant.

Ik loop vijf jaar later in de gang van de IJtunnel een van de hoppers van ons bureau tegen het lijf. ‘Weet je dat er een 
vacature voor een hopper is bij mij op de kamer?’, vraagt hij. Toeval bestaat niet! Dit is een kans, hoewel ik mezelf nooit 
eerder heb gezien als hopper. Ik solliciteer direct en ik word aangenomen. Als hopper word je wat later ingedeeld bij 
de districtsrecherche, dus de recherche achtervolgt me en haalt me zonder dat ik er iets over te zeggen heb weer in. En 
geloof het of niet: uiteindelijk ben ik zo’n beetje de helft van mijn loopbaan actief voor een rechercheafdeling. Als mijn 
moeder in 2004 overlijdt en mijn vader wel naar bijeenkomsten van de Recherchesociëteit wil, maar liever niet alleen, 
bied ik hem aan om met hem mee te gaan. Ik zal er vast wel iemand kennen. Had ik dat maar eerder gedaan! Het is écht 
een gezellige groep mensen en inderdaad, velen ken ik, sommigen van de drank die ze vroeger bij mijn ouders hebben 
opgezopen, anderen van het werk. Buiten het zomerseizoen is er maandelijks een bijeenkomst. Je kunt een biertje 
of borreltje drinken en je kunt er ook eten. Het voelt als vette kameraadschap en op de een of andere manier is dat 
warme collegiale gevoel er ook. Dus ik word lid. Ik vind het niet fair om voortdurend als introducé van mijn vader mee 
te liften. En een paar jaar later word ik min of meer vrijwillig verplicht tot secretaris gebombardeerd. En nu bestond die 
club in het najaar van 2023 alweer vijftig jaar. Het ledenbestand bestaat voor het grootste deel uit gepensioneerden, 
maar pensioen is geen verplichting. Ook jongeren kunnen het lidmaatschap aanvragen. De enige belangrijke eis: Je 
moet iets van een (wijkteam)recherche-achtergrond hebben. En ook al heb ik nooit ambities gehad om rechercheur te 
worden is de loopbaan verlopen zoals dat is gegaan. Zodoende bezit ik nu alle kwalificaties om lid te zijn van die club. 
En daar zal ik met groot plezier gebruik van blijven maken. 

RECHERCHESOCIËTEIT                 Bert Bonnemaijers
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Mijn buurman Martin heeft een transportbedrijf in het Westelijk havengebied. Hij stapt de achterdeur binnen want 
goed volk komt achterom. Meestal is hij de rust zelve maar er is iets met hem aan de hand. Ik zie het gelijk; “Bram je 
moet me helpen, er is vannacht een chauffeur van me aangehouden in Le Havre met 500 kg hasj”. Dan heeft ie een 
probleem, probeer ik nog. “Ja, maar hij kan er niets aan doen”. Ja, dat zeggen ze allemaal. “Ik heb allemaal mensen al 
gebeld maar ze verwijzen me naar jou”. Ja maar ik werk niet meer bij de politie. Hij heeft in Amsterdam geladen dus 
daar heeft het misdrijf een aanvang genomen. Ga eerst maar aangifte doen en dan hoor ik het wel. ‘s Middags stapt 
Martin weer binnen. “Ze willen geen aangifte opnemen”. Nou, weet je wat,  ik kom morgen wel naar je bedrijf. Een dag 
later; vertel eens, hoe is het precies gegaan?

Martin: “Een paar dagen terug meldt zich een Engelsman aan de balie of ik een transport uien voor hem kan doen naar 
de markthallen in Londen. Meestal rijden wij voor bekende klanten, maar deze kende ik niet. Ik vraag hem waarom 
hij zelf niet rijdt? Dan vertelt hij dat zijn trekker kapot is, maar dat hij gelijk cash wil betalen. Dat is wat vreemd, want 
in principe gaat alles via de bank. Maar soms moet ik een half jaar op mijn geld wachten, dus vooruit maar, we gaan 
het regelen. Het vervoer wordt geregeld door een planner. Deze planner kijkt op een groot bord aan de muur waar 60 
chauffeurs op staan. 30 Nederlandse- en 30 Poolse chauffeurs. Hij wikt en weegt en uiteindelijk wordt het een Pool, 
genaamd Zwarovski. De uien staan opgeslagen in een loods 200 meter van zijn bedrijf. De aanhanger wordt geladen 
met elf pallets met uien dmv een palletwagen, waarbij de vork in de houten pallet wordt geschoven. Maar tijdens 
het laden vraagt de Engelsman aan Zwarovski of hij even een andere palletwagen wil halen omdat er een pallet is 
doorgezakt. Zwarovski loopt naar het transportbedrijf en komt terug met een andere palletwagen. Het blijkt niet meer 
nodig, want is al gelukt, wordt hem verteld. Maar in werkelijk heeft men Zwarovski even weggelokt om een pallet met 
500 kg hash in de aanhanger te plaatsen. Zwarovski gaat rijden en komt ‘s nacht om 03.00 uur in Le Havre aan. Hier 
wordt hij opgewacht door de douane. Hij moet zijn truck uit komen en wordt gelijk in de boeien geslagen en afgevoerd. 
Met een speurhond wordt de pallet met 500 kg hash aangetroffen. Zwarovski gaat de snelrecht procedure in. Hij krijgt 
een tolk die amper Pools spreekt: “als ik knik moet je maar ja zeggen”. Voordat hij er erg in heeft gaat hij voor drie jaar 
de cel in. Het verbaal is opgebouwd uit een soort 0+0+0 = 1 bewijs. 

ALS RECHERCHEUR
VOOR ADVOCAAT SPELEN

Bram Remijnse

Martin had al een advocaat voor Zwarovski Geregeld, maar hoewel de man al tegen zijn pension aan liep leek het alsof 
het zijn eerste zaak was. Ik had als snel door ‘dit gaat hem niet worden’. Ik hoor Martin en de planner en zet de zaak 
op papier. Dit is vreemd voor mij, want tijdens mijn actieve loopbaan ben ik alleen maar bezig geweest met belastend 
bewijs en nu met ontlastend bewijs. Van rechercheur naar advocaat blijkt de stap niet zo groot. In de aangifte trek ik 
geen conclusies. Maar het verbaal is zodanig opgesteld dat de Rechter tot de conclusie zal komen dat Zwarovski in de 
veronderstelling verkeerde dat hij alleen uien vervoerde. Hopelijk zal deze Rechter de Procureur gaan vragen: “dus als 
de planner een ander had aangewezen had hier een andere verdachte gestaan”. Immers, er zal toch enige sprake van 
schuld moeten zijn. Het hele verhaal staat op papier maar moet nu nog een officieel stuk worden. Maar hoe omzeil 
ik het probleem met het Wijkteam? Kennelijk is men niet op de hoogte van artikel 161 SV; “een ieder die kennis 
draagt van een strafbaar feit is bevoegd tot het doen van aangifte.” Gelukkig ken ik Gerard Kraaier, collega rechercheur, 
dienstdoende aan het Wijkteam Westelijk Havengebied.

Ik bel Gerard, die een vrije dag heeft en bij zijn caravan blijkt te zitten en leg mijn probleem voor. Hij snapt gelijk wat 
er aan de hand is; “Bram, hier heb je mijn privéaccount en mail alles maar deze kant op. Dan pomp ik het wel in de 
politiecomputer en je krijgt een afschrift. Omdat er tijdsdruk bestond is dit een ervaring, die ik niet snel vergeet. Een 
collega die het snapt en gelijk actie onderneemt! Een dag later ondertekent Martin de aangifte en nadat deze in het 
Frans is vertaald wordt het verzonden naar de advocaat van Zwarovski in Frankrijk. Maar tot overmaat van ramp is deze 
termijn van hoger beroep verlopen. Maar het kan ook meezitten; de procureur vindt de drie jaar te weinig, en gaat wel 
op tijd in hoger beroep en eist zes jaar. Drie maanden later komt de zaak voor de meervoudige kamer in Dieppe (Fr). De 
Rechter, een oudere mevrouw, richt zich tot de Procureur: “Dus als de planner een andere chauffeur had aangewezen, 
had hier een andere verdachte gezeten”. “Inderdaad Mevrouw”. Zwarovski had het bar slecht gehad in de Franse cel, 
hoort tot zijn grote opluchting dat hij wordt vrijgesproken. Hij loopt de gevangenispoort uit en om het te vieren loopt 
hij gelijk naar de overkant, waar een café is gevestigd met de toepasselijke naam: mieux ici qu'en face. “Het is hier beter 
dan aan de overkant“. Hij is aan het bier gegaan en nooit meer in een vrachtwagen gestapt. 
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Willem DETERS 
Ik sprak Willem (77 jr.) in november jl. op de reünie van onze gepensioneerden te Oostzaan (Van der Valk). Willem 
heeft onder meer dienstgedaan aan het bureau Meer en Vaart. Willem is altijd positief en goedlachs, alhoewel zijn 
gezondheid te wensen over laat. Al enige tijd zijn er kwaadaardige uitzaaiingen. Willem voelt zich goed en laat zich 
verder niet behandelen. Een duidelijk statement. Hopelijk blijft Willem nog lang onder ons en ik zeg ‘tot ziens Willem’.
 
Willem LIBERT 
In het SPA Honk te Duivendrecht passeerde mij een bekend gezicht in een rolstoel. Het was Willem Libert (66 jr.) 
en werkzaam geweest bij de recherche in de binnenstad en Centrum-Noord. Willem bezocht de Nieuwjaarsreceptie. 
Zelden een zo positief en opgewekt persoon gezien in een rolstoel. Nadere informatie leerde mij dat Willem een 
motorongeluk heeft gehad en daaraan een dwarslaesie overhield. Willem zal zeker mindere dagen hebben, doch ik 
denk dat hij daar goed mee om kan gaan. Alle sterkte! 

Jan MARINUS 
Het gaat goed met de 73-jarige en in Purmerend wonende Jan, een achterneef van de vooral bij ouderen bekende Bill 
Marinus, helaas op te jonge leeftijd overleden. Jan is begonnen bij de Reservepolitie en in 1976 overgestapt naar de 
Parkeerpolitie. In 1980 kon Jan naar de Reguliere politie en werd opgeleid aan de Warmoesstraat, Groep 5. Hier werd 
Jan goed begeleid door de brigadiers Walma en Cito Wang, ook leden van onze vereniging. Van 1990-2013 heeft Jan 
dienstgedaan aan de Waddenweg. Bedankt Jan voor je informatie.

Fred HOEDEMAN 
Natuurlijk bij velen bekend, mede door zijn werkzaamheden als commissielid “Evenementen” van onze vereniging. In 
korte tijd heeft Fred twee operaties ondergaan, heup (2023) en hartklep (jan. 2024). Beide operaties goed doorstaan 
en Fred voelt zich weer prima. Wij wensen Fred een algeheel herstel toe! 

Theo WESSELS 
Ook op de Nieuwjaarsreceptie aanwezig de 87-jarige Theo, bekend van APGS Voetbal, Sportkamer HB en BKU en ME. 
Theo werd vergezeld door zijn echtgenote en het gaat goed met ze. Theo speelde jaren in het 1e voetbalelftal van 
APGS. Altijd met grote inzet en door zijn snelheid moeilijk te passeren. Hij speelde in het centrum van de verdediging 
met meestal achter zich een geweldige keeper.

Marco FAEDI 
Wie kent hem niet deze sympathieke keeper met de grote handen! Marco is inmiddels 83 jaar en woonachtig in 
Diemen. Het gaat redelijk goed met Marco en hij wandelt veel met zijn vrouw. Marco is vanwege darmproblemen 
onder controle bij de specialisten en hij heeft ook te maken met Parkinson. Zijn instelling is zoals altijd positief en 
Marco groet alle bekenden. 

Rob BLOOS 
Om toch even bij de keepers van APGS te blijven, noem ik ook Rob, 77 jaar oud en woonachtig in Hoorn. Vorig jaar is 
de echtgenote van Rob helaas overleden en dus een moeilijke periode. Momenteel gaat het redelijk goed met hem. Nu 
we het toch over deze sportmensen hebben en met name keepers, moet ik zeker ook Jaap Veenman en Harm Honings 
noemen en dat doe ik ook (Harm is helaas overleden).

Dries THORBECKE 
Deze bescheiden collega (75 jr.) heeft gewerkt bij de Verkeersdienst aan de Eenhoorn (verkeerslichten) en hij vermaakt 
zich prima met zijn gezin en familie. Ook de gezondheid laat niets te wensen over en dat is zeer belangrijk en maakt 
hem een gelukkig mens. De vader van Dries was de brigadier Thorbecke, bekend aan de Warmoesstraat. Kort voor zijn 
pensionering werd hij nog bevorderd tot adjudant. 

Cees DEN DAAS 
De 74-jarige Cees is natuurlijk bij ons bekend van de Forensische Opsporing, laatstelijk aan de Kabelweg. Cees is af en 
toe wat eenzaam vanwege het verlies van zijn vrouw, 5 jaar geleden. Op zich gaat het goed met hem en hij heeft prima 
contact met zoon en dochter. Af en toe heeft Cees nog contact met oud-collega’s zoals Hans Pelt, Leo Lemmens en 
Marc Gravemaker. Goed te horen Cees en het ga je goed. 

RUST IN
VREDE

HOE IS HET MET
Frank van den Berg

Rest mij nog een aantal helaas overleden leden te noemen: 
Jaap van Duyn 82 jaar; Jan Dekker 75 jaar; Mw. Ten 
Bookum-Warmenhoven 94 jaar; Hans Bruurmijn 71 jaar en 
Ruud Knaup 80 jaar. 
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Vigulat Ut Quiescant. Welke oude diender kan zich 
dat niet herinneren? De Latijnse spreuk stond 

gegraveerd in een op ons uniform bevestigd 
metalen korpsbevret. We wisten ook wat het 

betekende. Het was onze missie: Wij waken 
opdat Zij (de burger) kan rusten. Aan de 
onderkant van het brevet was de naam van 
het korps te lezen: Amsterdam. Het was een 
mooi houvast. Je wist waar je voor was en 
ook waar je werkte. 

En toen kwam de regionalisatie van 1992. 
Het oorspronkelijke brevet verdween en werd 

vervangen door een plastic variant waar alleen nog 
maar de naam van de regio op prijkte. In Den Haag 

was men ‘vergeten’ waar de politie eigenlijk voor stond. 
Het zei veel over de lieden op ministeries die hadden nagedacht over de rol van de politie. 
Of beter gezegd, er níet over hadden nagedacht. Ik ergerde me er kapot aan. 

In 2005 grepen we de kans om in het rapport Politie in Ontwikkeling te pleiten voor een 
nieuwe missie. Het staat nu op alle surveillanceauto’s. De politie is Waakzaam en Dienstbaar 
(aan de waarden van de rechtsstaat). Dat betekent dat de politie staat voor vrijheid, 
rechtvaardigheid en gelijkwaardigheid. We zijn als politie dus hoeder van de rechtsstaat. 
En dat kon, met het oog op de verkiezingsuitslag november jl. wel eens een belangrijkere 
verantwoordelijkheid worden dan we ons bewust zijn. Waarom? Omdat je de vraag moet 
durven stellen of de democratische rechtsstaat bij Geert Wilders en zijn PVV wel in veilige 
handen is. Daarom!

Het was niet voor niets dat we het politiebureau aan de Kabelweg vernoemde naar de 
moedige politieman Jan van den Oever. Hij had de opdracht geweigerd om Joodse mensen uit 
hun huis te halen. Hij liet zich niet gebruiken door een regime dat niets had met beginselen 
van de rechtsstaat. 

Ach, het zal nu wel meevallen, hoor ik veel mensen denken. Al op de uitslagenavond vlogen 
delen van Wilders programma de prullenbak in. Althans volgens Wilders zelf. De 17 jaar van 
autoritaire fantasieën en populistische onzin verkondigen, leek opeens voorbij. Leek… Maar 
ik zou, als hoeder van de rechtsstaat, op mijn hoede zijn. 

Bernard Welten

‘WAAKZAAM EN DIENSTBAAR’
Column

Hetty Roos

Het Telecomgebouw op de Nieuwezijds Voorburgwal 
werd verbouwd en daar kwam een grote winkel van 
Albert Heijn in. Dit was zeker een A locatie met een mooie 
grote trap aan de voorkant. Dat werd vanaf het begin een 
succes voor AH, want de vele toeristen, de werknemers 
en bewoners uit de buurt zorgden voor een gezellige 
drukte. De verslaafden uit de binnenstad hadden de trap 
al snel gevonden. De trap werd al snel een hangplek voor 
daklozen, verslaafden en toeristen. Het was een bonte 
mengeling en het zag er in het voorbijgaan gezellig uit. Na 
een tijd gaf deze trap al snel veel overlast en het wijkteam 
Nieuwezijds Voorburgwal (NZVBW), waar dit alles onder 
viel, had er zijn handen vol aan o.a. met winkeldiefstal, 
ruzies, dealen, bedelen en vervuiling.

Kortom het was geen reclame voor de stad Amsterdam. Als 
er door het wijkteam NZVBW een actie werd gehouden, 
merkte ik dat onmiddellijk in mijn wijk. De verslaafden 
hoefden alleen de Paleisstraat over te steken en zij dwaalden 
rond in mijn wijk. Wij werden al snel bekenden voor elkaar.

Op een gegeven moment werd het verboden bij ingang op 
de trap te blijven hangen, zitten en staan. De vaste kern 
van “bewoners” moesten een andere plek zoeken om hun 
dag te besteden. Dat werd De Postzegelmarkt in mijn wijk. 
Het heet daar officieel ook Nieuwezijds Voorburgwal, maar 
iedereen kent het als “De Postzegelmarkt”, in de gloriejaren 
stond deze markt vol kraampjes met postzegelverzamelaars 
en handelaren.

Op het markt gedeelte stonden diverse bankjes en een 
van die bankjes werd door de verdreven overlast gevers 
van de AH trap in beslag genomen. Al snel kreeg ik 
klachten uit de buurt, want zij waanden zich vrij in hun 
doen en laten. Er werd veel gedronken, drugs gebruikt, 
ruzie gemaakt, vervuild, wild geplast en over auto’s 
heen gelopen. Hoewel de bewoners en de werknemers 
veel begrip toonden,, je woont en werkt tenslotte in de 
binnenstad, tegen je auto plassen en erover heen lopen 
was de grens. De wijkagent werd ingeschakeld en ik hield 
daar regelmatig toezicht. Er werden processen-verbalen 
uitgeschreven, maar dat was niet de oplossing. 

Ondertussen had ik aan mijn gebiedsbeheerder op het Stadhuis gevraagd of het een optie was om het bankje weg te 
halen. Zij vond het een goed idee, want bij het stadhuis kwamen er ook klachten binnen, maar het weghalen van een 
bankje kost geld! Ook het risico dat zij naar het Spui zouden verhuisden was groot maar die gok wilde ik wel wagen. 

HET BANKJE EN SAMENWERKEN!  
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Al ruim van tevoren en wel in het septembernummer van het SPA-Nieuws werd de aankondiging geplaatst van het 
kerstdiner-dansant op vrijdag 16 december 2023. Voor de plaats van handeling was ook dit keer het “Van der Valkhotel” 
in Oostzaan gekozen. Vanaf het moment van publicatie konden onze leden inschrijven voor dit bijzondere diner en 
dat hebben wij geweten. Andere jaren waren er meestal zo rond de 70 deelnemers, maar dit jaar overtrof het alle 
verwachtingen. De evenementencommissie bleef maar bellen met het hotel om het aantal deelnemers iedere keer te 
verhogen. Uiteindelijk schreven 115 deelnemers in. Een prachtig aantal, want wat geboden werd voor €40 zag er ook 
geweldig uit. De zaal in het hotel was aangekleed in kerstsfeer en al vrij vroeg voor de aanvang van het diner verzamelden 
zich al een aantal deelnemers. De feestelijk versierde zaal liep gestaag vol, tot dat alle stoelen bezet waren. Ook dit keer 
was gekozen voor een diner in buffet vorm. Na het openingswoord van de voorzitter werd het buffet geopend en dat 
zag er fantastisch uit met een groot aantal gerechten. De avond werd muzikaal omlijst door “Kappie”, een muzikant met 
een groot repertoire aan liedjes. Deze artiest/entertainer is bij de leden van onze meerdaagse reis naar Bilstein bekend, 
want ook daar verzorgde hij op een voortreffelijke wijze de muzikale avond. Tijdens het buffet werd de dansvloer druk 
bezocht en “Kappie” had er al gauw de stemming in. De vloer vol met danslustigen en het hoeft geen betoog dat de 
avond voorbij vloog. Tijdens het diner gebeurde er een ongelukkige valpartij, ten gevolge waarvan Lonneke Blijleven 
lelijk schouderletsel opliep. Een ambulance moest ter plaatse komen en Lonneke werd naar het ziekenhuis vervoerd. 
Men constateerde daar dat zij haar schouder op vier plaatsen had gebroken. Nadat het buffet was uitgeruimd werd er 
plaats gemaakt voor een heerlijk toetjesbuffet met diverse nagerechten. Helemaal aan het eind van de avond werden 
de aanwezigen door Fred Hoedeman (evenementencommissaris) op de dansvloer gevraagd, om gezamenlijk steun te 
betuigen aan de ernstig zieke Hans Bruurmijn, die een week later zou overlijden. Rob Heida maakte daar een video 
opname van en stuurde dit aan Hans. Hans liet ons weten dat hij dat bijzonder op prijs stelde.

Hierna nam onze voorzitter het woord en sprak een dankwoord uit in de richting van onze evenementencommissie 
en aan onze muzikale entertainer “Kappie”. Hij maakte met zijn optreden onze avond geheel compleet. Joop wenste 
eenieder, namens het bestuur van de SPA hele fijne feestdagen en een goede jaarwisseling. Met een gerust hart kan 
gesteld, dat wij aan het eind dit jaar de leden opnieuw zullen uitnodigen om deel te nemen aan het kerstdiner.

Lonneke Blijleven is inmiddels geopereerd en heeft een nieuwe schouderkom gekregen. Zij is op dit moment aan het 
revalideren en wij wensen haar een voorspoedig herstel. 

19

KERSTDINER-DANSANT
Evenementencommissie

ALS, EEN ECHTE ROTZIEKTE, DUS 
EIGENLIJK OOK EEN ROTVERHAAL!

Hans van de Vrande
Voor de Kerst 2023 werd er door Serious Request een actie gehouden 
in het Glazen Huis ten behoeve van onderzoek naar de ziekte ALS. 
Heel mooi dat daar in de media zoveel aandacht voor is en dat er zeer 
ruimhartig gedoneerd werd. 

ALS staat voor: Amyotrofische Laterale Sclerose. Het is een ernstige 
ziekte van de motorische zenuwcellen in hersenen en ruggenmerg. 
Doordat de zenuwcellen worden aangetast, werken de spieren 
onvoldoende of zelfs helemaal niet meer. Daar vallen dus ook de 
spieren van het ademhalingssysteem onder! (Bron: Internet)

In de negentiger jaren van de vorige eeuw werkte Ger Oud en ondergetekende als milieuspecialisten in het eerste 
District. Ook was daar werkzaam het echtpaar Gré en Gerrit (GAM) de Wit. De oudjes onder ons weten dat die afkorting 
staat voor de drie voornamen van Gerrit. Hij had zich in de kijker gewerkt i.v.m. een optreden bij een overval met 
gijzeling bij C1000 in Amsterdam-Noord in 1992 Gré werkte ook bij de uniformdienst en zij was onder andere betrokken 
bij de voorlichting op scholen. Ze was een erg gewaardeerde en sociaal voelende collega en best in voor een geintje. 

Dan begint de ellende. Gré vertelde de leiding dat ze niet meer naar de scholen durfde. Als ze sprak was dat met 
een trage lijzige stem en het klonk alsof ze op de vroege morgen al de nodige alcoholische drankjes aan Bacchus 
geofferd had. De kinderen merkten dat natuurlijk ook. Ze schaamde zich, mede omdat ze geen druppel gedronken 
had. Ze vertelde Ger en mij dat ook. Ze liep namelijk regelmatig bij ons binnen om even bij te praten. Ze kon minder 
goed articuleren en had moeite krijgen met lopen. Ze ging hierna met ziekteverlof en zou een arts raadplegen. We 
informeerden wat later hoe het ging en we hoorden dat de artsen nog goed wisten waar de klachten verband mee 
hielden. Toevallig las ik de dag erna een artikel over deze vervelende aandoening. Wat daarin beschreven werd als 
symptomen ervan klopte volgens mij precies met het gedrag van Gré op dat moment. Verder stond erbij dat de ziekte 
dodelijk was en dat de patiënt maximaal maar drie jaar te gaan had. Ik schrok me rot! Ik heb het artikel uitgeknipt en 
er een kort begeleidend briefje bij gedaan, met het advies het maar eens aan de behandelende artsen te laten lezen. 
Ik schreef ook te hopen dat ik ongelijk zou hebben. Dat briefje heb ik naar familie de Wit gestuurd, Later bleek, erg 
genoeg, mijn inschatting juist te zijn geweest.

Buddy
Tijdens haar ziekte kreeg Gré een Buddy. Dat ging zo in die tijd. Daar kon de patiënt dan mee overleggen en de Buddy 
regelde dan zaken voor je. Dat ging ook helemaal verkeerd. De Buddy, een jonge vrouwelijke collega van volgens mij 
hooguit 30 jaar, haar naam ben ik helaas vergeten, kreeg een agressieve vorm van kanker en ging kort daarna heen. 
Gré heeft haar Buddy nog overleefd! We hebben Gré thuis nog bezocht. Personeelszaken van D-1 deed dat meermalen. 
Ze was bedlegerig, ver heen en ze had niet lang meer te gaan. Ze heeft het maar net drie jaar volgehouden. Gerrit 
en - ik dacht - hun twee jongens bleven achter. De familie, wij en personeel van Bureau Noord hebben haar samen 
weggebracht! GAM is ook alweer een aantal jaren geleden heengegaan. 
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CRIMI “KRONKEL”  Arie Baks (weekendschrijver)
Kobus knipte met een betonschaar het hangslot waarmee de loods was afgesloten door, waarna wij de rollen lood 
begonnen in te laden. Na een uurtje hard werken hadden wij een paar ton lood in de bestelwagen. Door het gewicht 
zakte die bijna door zijn veren. Schrijver, door het slepen met die rollen lood, had ik geen droge draad meer aan mijn 
lijf. Ik was helemaal kapot. Op het moment dat ik Kobus bij zijn auto wilde afzetten, werden de portieren van mijn 
auto opengegooid en werden wij gesommeerd uit te stappen. Voordat ik wist wat er gebeurde, zat ik zwetend als een 
otter en met mijn handen in de boeien achter in een auto. Ik heb nog wel even gevraagd of die gasten wel echt van 
de politie waren, want zo zagen zij er niet uit. Dat werd bevestigd met een legitimatiebewijs. Ik zei tegen die dienders 
dat ik het stijlloos vond, dat zij ons eerst die hele vracht lood hadden laten opladen. Zij hadden ons ook wel met de 
helft kunnen pakken. Het vergrijp was hetzelfde maar dan hadden wij niet zoveel behoeven te sjouwen. Daar deden 
die twee gasten een beetje lacherig over. Ik werd ingesloten in een klein politiebureautje in de polder. Het was niet zo 
vreemd dat ik die kerels niet als dienders herkende, want zij moesten zich ook legitimeren bij de wachtmeester aan 
wie ik werd overgedragen. Natuurlijk had ik de pest in dat wij op heterdaad werden gepakt, maar toen ik hoorde dat 
zij ons al vanaf het huis van mijn maatje in Amsterdam hadden gevolgd zonder dat wij dat in de gaten hadden, kreeg 
ik nog meer de schurft in. Dat deed afbreuk aan mijn status van professionele inbreker. Dat ik voor die looddiefstal 
een veroordeling heb gekregen kan nog aanvaarden maar als ik eraan denk dat wij midden in de nacht door de stille 
polder waren gereden, zonder dat wij in de gaten hadden dat wij werden gevolgd, krijg ik weer zwaar de schurft in. 
Kijk maar wat je met mijn afgang als beroepsinbreker kan. Als je het hart in je lijf hebt om mijn naam en die van mijn 
maatje voluit in de krant te zetten, kom ik op je kop een kleine verbouwing toepassen. Ajuus woordkladderaar, wij zie 
elkaar over een paar maanden wel weer als ik mijn tijd heb uitgezeten.” Nadat Ruud was weggelopen, maakte Simon 
zijn jogrondje door het park af en ging naar huis. Daar schreef hij het verhaal van Ruud voor de krant met als titel: “Zij 
legden letterlijk en figuurlijk het loodje.”
 
Wie is Arie Bax?
Mijn naam is Arie Bax. Leeftijd 83 jaar. Gepensioneerd inspecteur van politie. Ik kwam bij de Amsterdamse politie in 
1961. Daarna deed ik dienst bij de uniformdienst, Kinderpolitie, korte tijd bij de Volgerij (OT), de afdeling Verdovende 
middelen (Narcotica Brigade) en CID. Ik heb op basis van tijdelijke tewerkstelling ook dienstgedaan bij het kernkorps 
Hilversum en later ben ik in verband met de reorganisatie van de Nederlandse politie overgegaan naar de Regiopolitie 
Gooi en Vechtstreek. Eind 1999 ben ik met pensioen gegaan. Ik ben een zogenaamde weekendschrijver. Ik schrijf in 
geschreven spreektaal (volksliteratuur) Mijn taalkwaliteit is ver verwijderd van de status van Neerlandicus. 

Op zondagmiddag zat Simon, de verhaaltjesschrijver, op een bankje in het park even uit te puffen van een verlaat 
rondje joggen, toen Ruud, waarvan hij wist dat deze het niet zo nauw nam met het begrip mijn en dijn, met een 
afgezakt gezicht naast hem kwam zitten. “Hallo Ruud, dat ziet er niet best uit jongen. Je gezicht staat op onweer. Heb 
je een steentje in je schoen of ben je vanmorgen met je verkeerde been uit bed gestapt?” “Nee schrijver, dat is niet 
het geval. Ik heb de pleuris in, omdat ik mij morgen moet melden voor het uitzitten van een halfjaar lik voor het jatten 
van een beetje lood. Als je er belangstelling voor hebt dan wil ik wel vertellen op welke wijze ik verschut ben gegaan.”

“Vertel maar op Ruud, want ik ben altijd geïnteresseerd in een smeuïg verhaal, maar verwacht niet dat ik je zielig ga 
vinden. Als je op de pikvaart gaat, dan neem je het risico dat je gepakt wordt.” “Jaja dat weet ik. Dat liedje heb ik heel 
veel keren gehoord. Dat moralistisch geleuter is aan mij als beroeps jatteneur niet besteed. Ik heb de pleuris in, omdat 
ik bij die diefstal een beetje beter uit mijn doppen had moeten kijken. Luister nu maar en als het geschikt vindt voor je 
geleuter in de krant, dan vind ik het best, als je mijn naam en die van mijn maatje Kobus maar niet noemt.

Een maand of wat geleden kreeg ik een tip, dat in een loods op een bouwwerk in de polder een paar ton nieuw lood lag 
opgeslagen en dat er op die bouw geen nachtwaker zat. Ik besprak die tip met Kobus waarmee ik altijd op de pikvaart 
ga. Die zag er wel wat in, want hij wist wel een snees (heler). Ik kocht voor de klus op de automarkt voor een paar 
honderd piek een grote ouwe bestelwagen in de kleuren van een grootwinkelbedrijf.

Voorafgingen Kobus en ik naar de loods waarin het lood lag en de aan- en afvoerwegen daarheen te bekijken. Het leek 
ons een fluitje van een cent om het partijtje lood even op te halen. Op de vooraf afgesproken avond, rond een uur of 
elf, reed ik met de bestelauto naar het huis van Kobus op de gracht. Op mijn toeteren kwam hij naar buiten en stapte 
in zijn auto. Wij hadden namelijk afgesproken, dat wij met twee auto’s zouden gaan. Als er bij de inbraak iets fout zou 
gaan, dan hadden altijd nog een vluchtauto. Omdat die ouwe bestelbak niet zo hard kon, reed ik voorop door de polder 
naar het bouwwerk. Er was bijna geen verkeer op de weg. In de buurt van het bouwwerk parkeerde Kobus zijn auto in 
een al bewoonde wijk en stapte bij mij in. Wij reden met gedoofde lichten naar de loods waar de handel lag.
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In de jaren zeventig en begin jaren tachtig werken er belangrijke 
ondersteunende mensen aan ieder districtsbureau: de 
commissiemensen, ook wel onderhoudsmensen genoemd. Het zijn 
vrijwel allemaal mannen en ze zorgen dat de post wordt verstuurd, 
dat auto’s en fietsen worden onderhouden, dat kapotte tl-buizen 
worden vervangen, kortom: ze verrichten al die logistieke taken die 
het mogelijk maken dat de politie ongehinderd haar werk kan doen. 
Ze zijn eigenlijk onmisbaar. Gek genoeg zijn er in die dagen aan de 
opleidingsposthuizen geen commissiemensen beschikbaar, terwijl 
ook daar tl-buizen kapotgaan, auto’s en fietsen onderhouden moeten 
worden en post verzonden moet worden. De kleine onderhoudsklusjes 
worden erbij gedaan door de onderhoudslieden van het district en is 
commissie rijden een van de taken van de vaste staf van mentoren. 
Het is nog voordat de HPO zijn intrede doet en leerlingen zijn slechts 
drie maanden onder de hoede van hun mentor. Omdat we nog in 
dienstgroepen werken ben je in bepaalde diensten de klos.

Dus eigenlijk is het wel een beetje gek dat er kostbare opleidingstijd 
wordt verspild aan het wegbrengen van post, want daar leer je als 
leerling niet zo veel van, vind ik. Maar die mening zal ik later moeten 
herzien, zo zal uit dit verhaal blijken. Het is de eerste echte werkdag 
van een nieuwe lichting leerlingen op het posthuis Linnaeusstraat. Ik 
heb er twee onder mijn hoede, Gerdie en Gerard** en het is die dag 
mijn taak om commissie te rijden, zoals dat wordt genoemd. Dus we 
halen de postbakken leeg, stoppen die in van die grote gele interne-
postenveloppen, met vakjes erop gedrukt waarin je de geadresseerde 
kunt schrijven. Ik pak de sleutel van een bus en we gaan op pad. Een van 
de eerste adressen is het ’s Gravesandeplein. Daar zit een kantoor van 
de vrijwillige politie, waar we wat moeten afleveren. De mobilofoon 
begint te kraken: een motorrijder heeft op het ‘s Gravesandeplein een 
arrestant gemaakt en verzoekt om een auto om die arrestant over te 
brengen naar het bureau. Ook al ben je leerlingen aan het opleiden 
of commissie aan het rijden, je blijft toch een diender, dus je wil hem 
helpen. We zijn vlak bij het ’s Gravesandeplein, dus ik meld via de 
mobilofoon dat ik in de buurt ben en de arrestant ga overnemen.

‘Nee, jou heb ik ergens anders nodig! Rijd maar vast richting 
Wakkerstraat, je hoort zo nader’, zegt de mobilofonist.We draaien om 
en rijden over de Beukenweg richting Wakkerstraat. ‘Er zou geschoten 
zijn Wakkerstraat 19. We weten verder nog niets. Wees voorzichtig, ik 
hoor van jou of er een ambulance nodig is’, vervolgt de mobilofonist. 
En daar zit je dan, achter het stuur van je Volkswagenbus met twee 
leerlingen, die voordien nog geen seconde in uniform op straat zijn 
geweest. Je hebt geen keus. Ik maan Gerdie en Gerard om vooral 
voorzichtig te zijn en goed op te letten en intussen rijden we zo snel als 
kan naar het opgegeven adres. Ter plaatse lijkt alles rustig. Er is geen 
volksoploop of wat dan ook.

Er staat wel een man ons op te wachten. Hij spreekt mij aan en zegt: 
‘Daarboven, in die woning is een schietpartij geweest. Er zijn gewonden. 
Pak je blaffer, man, het is gevaarlijk’. Later blijkt de man een bekende 
vechtsporter te zijn. Tja... wat moet je? Aanbellen en kijken wat er is 
gebeurd. Ik hou Gerdie en Gerard achter mij en als de deur opengedaan 
wordt ga ik heel voorzichtig naar boven, pistool schietklaar in de hand. 
Ik neem op dat moment voor mezelf de beslissing dat ik meteen zal 
schieten als de situatie daartoe aanleiding geeft, een raar gevoel. De 
deur van de woning naar het trappenhuis gaat open en er verschijnt 
een hand met daarin een revolver, die wordt vastgehouden bij de loop. 
Een stem zegt: ‘Het is veilig, het is veilig. Pak dat pistool maar aan.’ 
Aan de hand zit een man vast die mij de revolver overhandigt en die 
zelf gewond blijkt te zijn. Aan vingerafdrukken denk ik even niet: een 
wapen in handen van een van de betrokkenen wil je niet. Veiligheid 
komt op de eerste plaats!

In de woning ligt een gewonde man in een hoek te roepen wat zijn 
bloedgroep is. Hij lijkt flink gewond, want hij is erg bebloed. Een paar 
meter daarvan af ligt een zieltogende man op zijn rug op de grond die 
er zo te zien veel ernstiger aan toe is. Een ambulance en assistentie 
worden besteld. De roepende man wordt later in de media bekend 
als De Dominee en is een bekende drugshandelaar. Met verbijstering 
en bewondering zie ik, terwijl ik probeer het overzicht te bewaren, 
in mijn ooghoeken hoe Gerdie en Gerard instinctief maatregelen 
nemen die bij veel ervarener politiemensen horen. Gerard vraagt 
de sleutel van de bus om iets te pakken, maar zet hem, zonder dat 
hij VRO heeft gehad een stukje opzij, zodat de ambulance er beter 
bij kan. Mijn vertrouwen in deze jonge politiemensen groeit met de 
minuut! Wat een improvisatievermogen! De Dominee wordt met de 
ambulance afgevoerd en in het ziekenhuis behandeld totdat hij van 
zijn verwondingen is genezen. Een paar jaar later wordt hij alsnog 
doodgeschoten. De man die heeft opengedaan is niet zo zwaargewond 
en kan ook weer worden opgelapt.

De derde man overleeft het helaas niet. Na de komst van een ambulance 
ontstaat er wel een volksoploop en het verbaast me dat niemand van 
de ter assistentie gekomen collega’s de werkplek vrijhoudt, maar 
vooruit….Afzetlint hebben we in die tijd nog niet. De recherche neemt 
de taken op de PD over en Gerdie, Gerard en ik gaan terug naar de 
Linnaeusstraat om daar de boel op papier te zetten en om toch nog 
even goed na te praten. Ik prijs ze voor hun professionele inzet, dat 
verdienen ze wel, zeker na zo’n gebeurtenis op hun allereerste werkdag. 
Maar mijn eerdere opvatting dat commissie rijden niet leerzaam en 
tijdverspilling is, ligt na die dag in gruzelementen, want deze dag is 
toch echt wel leerzaam geweest. **De namen van Gerdie en Gerard 
zijn vanwege de privacy fictief**. 

COMMISSIE RIJDEN
Bert Bonnemaijers
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Guno Roosenhoff leer ik later beter kennen en we hebben veel contact als hij de tweede man wordt bij opleidingen. Hij 
heeft de opdracht de gehele HPO-opleiding om te zetten naar Surinaamse wetgeving en casuïstiek (a hell off a job). Hij 
zit helemaal alleen, als het ware opgesloten en ik stap weleens bij hem naar binnen om bij te praten. Guno heeft privé 
een stuk terrein in de buurt van het vliegveld en in een weekeinde nodigt hij, mij en mijn vrouw uit voor een bezoek. 
Hij heeft daar een kampje, heel primitief maar het geeft je een idee hoe de eerste bewoners van Suriname geleefd 
hebben. Ook met Albert Hunte heb ik goed contact. Een vriendelijke man, een aaibare beer. Heeft weinig verstand van 
opleiden, maar is goed in leidinggeven en geniet van zijn stadsdiensten als hoogste leidinggevende in de avond en de 
nacht. De hoofdinspecteurs draaien dan een dienst die nog het beste te vergelijken is met onze oude stadsdienst en zij 
vertegenwoordigen de korpschef. Hij is bijzonder trots op het feit dat hij op 25 november 1975 een van de zes agenten 
is die bij de onafhankelijk van Suriname tijdens de plechtigheid de Nederlandse vlag heeft gestreken en de Surinaamse 
vlag heeft gehesen. Als het even kan vertelt hij daar over en toont hij foto’s. Elke vrijdagmiddag gaan we samen lunchen 
en in het weekeinde gaan we vaak een paar uur autorijden. Niet met een bepaald doel, alleen maar praten en ideeën 
spuiten. We rijden meestal richting Nieuw Amsterdam of Tamanredjo (een stadje waar overwegend Javanen wonen 
en waar prima restaurantjes zijn). Een enkele keer zit zijn vrouw, die hoe gek dit ook klinkt in Utrecht woont en enkele 
malen per jaar naar Suriname komt, achterin, maar dit stoort niet terwijl wij sparren.

Als hoofd van het opleidingscentrum ontdekt Albert Hunte dat hij beheerder is geworden van een flink met contant 
geld gevulde pot. Naast een groot geldbedrag is er een goed bijgehouden boekhouding. Het politie opleidingscentrum 
blijkt te pas en te onpas te worden verhuurd aan derden. Soms logisch, soms ook niet. Een aantal scholen maakt 
overdag gebruik van de grasvelden en de gehele dag zie je groepjes kinderen op het terrein sporten. Daarvoor betalen 
de scholen huur. Ook is er op zaterdagmorgen een zwemvereniging actief in het zwembad en ook daar wordt huur voor 
betaald. Verder blijkt dat er in het weekeinde (voetbal) toernooien worden georganiseerd en iedereen betaald trouw 
daar huur voor. Frans en ik worden een keer uitgenodigd bij een ‘belangrijke’ wedstrijd tussen twee politieteams en 
dan zien we dat een van de leslokalen is ingericht als een klein restaurantje waar allerlei lekkernijen worden verkocht. 
Uit de boekhouding die is bijgehouden is er in de loop der jaren niets onregelmatigs met het geld gebeurd. Veel 
inkomsten en nagenoeg geen uitgaven. Eenmaal is een geldbedrag gebruikt voor een samenzijn van de leiding en 
de docenten van het centrum, maar niet overdadig. De vraag die Albert stelt is dit geld nu voor de KPS of kan het 
worden besteed aan verbeteringen van het opleidingscentrum? Die kan op een aantal plekken echt wel een likje verf 
of een kleine verbouwing gebruiken. Om daarover na te denken zijn we eerst maar eens samen gaan lunchen bij de 
chinees. Ondanks dat de afdeling opleidingen een aantal eigen docenten heeft, worden er voor een aantal opleidingen 
of reguliere lessen in de basisopleiding praktijkdocenten ingehuurd voor verschillende opleidingen. De ingehuurde 
docenten krijgen een vast bedrag per lesuur betaald van toen 85 Srd. Voor iedereen een gelijk bedrag.Op de laatste 
dag van de eerste maand dat hij de leiding heeft krijgt hij van verschillende van zijn eigen docenten declaraties voor de 
door hen gegeven lesuren die zij tijdens hun reguliere werkzaamheden hebben uitgevoerd. Een dubbele betaling. Hij 
vraagt mij wat ik daarvan vind. Ik vind het gek en zeg hem dat.

Hij ook, want als je de declaratie optelt bij het vaste maandsalaris verdient elke docent van het centrum vele Surinaamse 
dollars meer dan een hoofdinspecteur. Hij vraagt het aan de korpschef, die ook niets weet van deze regeling en het 
laat onderzoeken. Het blijkt dat de ‘regeling’ al veel jaren bestaat omdat docenten geen overwerk maken en dus hun 
salaris niet kunnen verhogen. Ik heb al eerder aangegeven dat het bijna onmogelijk is voor een gemiddelde politieman 
of vrouw met één salaris en een gezin met zeg twee kinderen in Suriname te overleven. (Nu in 2023 is ministerieel 
vastgelegd dat politieambtenaren niet meer dan 200 uur per maand mogen overwerken. Andere ambtenaren niet 
meer dan 30 uur per maand). Vele hebben naast hun baan nog ergens een bijbaantje. De korpschef wil geen gedonder 
in de tent en besluit dat de regeling blijft bestaan, maar voor een aanzienlijk lager bedrag. Ik heb al vermeld dat het KPS 
een groot politiekapel heeft. De manschappen zijn bijna voor 100% bezig met muziek maken of oefenen. Soms bestaat 
de kapel uit 80 personen. Dit is veel op zo’n korps. Albert krijgt het verzoek van de korpschef om een beleidsstuk 
te schrijven, waarbij de kapel serieus op de schop moet en er een groot gedeelte van de muzikanten weer gewoon 
politiewerk moet gaan doen. Albert vraagt of ik een opzet wil maken en het komt erop neer dat mijn plan integraal 
wordt overgenomen door de korpschef. Het plan bestaat dat iedereen een functie krijgt in het korps (in Paramaribo) en 
dat de muzikanten twee dagen per week de gelegenheid krijgen te oefenen en indien zijn door de weeks een uitvoering 
hebben zij daar ook de gelegenheid voor krijgen. Bij een belangrijk evenement zoals de viering van de onafhankelijk, en 
de opening van het parlementaire jaar komen ze drie weken daarvoor bij elkaar. Het komt erop neer dat zij weer voor 
de helft inzetbaar zijn als politieman of vrouw.

Eigenlijk hebben de meeste leidinggevenden geen idee hoe ze een beleidsstuk op papier moeten zetten. Dus Albert 
vraagt aan mij of ik in zijn naam het beleidsplan willen schrijven. Ik krijg van meer leidinggevenden het verzoek een 
beleidsplan voor hen te schrijven. Zo ook door Oedit, die is belast om namens de PG de opsporing, aanhouding etc. 
van verdachten en/of ontsnapte gevangenen te verzoeken. Deze verzoeken worden bijna dagelijks geplaatst in de 
kranten. Er zijn behoorlijk wat verschillende kranten in Suriname en die worden los verkocht. Alleen de taal van de 
verzoeken is zo ambtelijk dat het niet te lezen is. Oedit vraagt of we dit niet kunnen veranderen. Ik maak een opzetje 
en na wat knippen en plakken krijgen we een opsporingsbericht wat veel prettiger te lezen is. Enkele maanden later 
als Oedit zijn opgespaarde verlof opneemt (hij heeft vijf jaar geen verlof opgenomen omdat hij belast is geweest 
met de beveiliging van de president) neemt de oude chef de hoofdinspecteur Maanster tijdelijk waar en hij draait 
onze inspanning terug en worden de opsporingsverzoeken weer in niet leesbare taal aangeboden aan de kranten. 
Wat ook grappig is te vertellen is dat tijdens de laatste trainingen met John en Leendert een flinke aanpassing van de 
werkruimtes van de technische recherche heeft plaatsgevonden. De werkruimten van de forensische opsporing van de 
gemeentepolitie Amstelveen zijn beschikbaar gekomen omdat de twee nog daar werkende collega’s ook zijn verhuisd 
naar de Sarphatistraat. Alles wat nog bruikbaar is, en dit is nog heel veel, gaat per zeepost naar Paramaribo en daar 
ligt het nu op het terrein van het bureau Nieuwe Haven te wachten op plaatsing.  Er wordt een middag geprikt en dan 
gaat de verbouwing beginnen. Iedereen die beschikbaar is heeft een taak en we hebben hulp van zes gevangenen voor 
het zware werk. Zij moeten al het materiaal de trap opdragen en er zitten best zware stukken tussen, want bijna alles is 
van roestvrij staal en ander degelijk materiaal. Waar moet je hier bij aandenken. Kasten van metaal en glas, de lijmkast, 
werkbladen van staal enzovoort. Al met al een aardige klus. 

OPLEIDINGEN IN SURINAME  DEEL 16
Joop van Heuveln
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John besluit de gevangenen te trakteren en hij koopt voor eenieder een blikje frisdrank en een pakje sigaretten. Het 
is die middag ontzettend warm en het logisch dat zij hun blikje snel leeg hebben, maar enkele van de gevangene 
roken aan een stuk door. Ze steken de ene sigaret met de volgende aan. Ik vraag aan een van de jongens waarom hij 
niet zuiniger is met zijn sigaretten en dan zegt hij dat wanneer ze in de gaten krijgen dat hij sigaretten in de cel heeft 
hij die direct moet afgeven aan de leider van zijn cel. Er blijkt een hiërarchische discipline te heersen in de cellen en 
hij blijkt de voetveeg van zijn celmaten te zijn. Soms worden de gevangene die lager in rang staan gedwongen hun 
familieleden voedsel, drugs en kostbaarheden naar binnen te laten smokkelen. Leen en John vinden dat het tijd is 
de naam van de afdeling te wijzigen van Technische Recherche, in Forensisch Opsporing. Zij hebben daarvoor een 
naamplaat in Nederland laten maken en aan het eind van de middag wordt de oude naamplaat onder luid gejuich 
verwijderd en vervangen door de nieuwe. Deze nieuwe plaat wordt later persoonlijk verwijderd door de hip Maanster 
tijdens zijn hierboven vermelde waarneming. Van de commissaris, mevrouw Mathoera krijg ik het verzoek om voor 
haar een aantal maatregelen van bestuur te schrijven. Hoe gek het ook klinkt bij het KPS is nergens beschreven wat de 
geweldsmiddelen zijn en hoe en wanneer deze gebruikt mogen worden. Dit is ook de reden dat burgers die klagen over 
geweld van politieambtenaren in welke vorm dan ook nooit gelijk krijgen. Een aantal inspecteurs werkzaam bij interne 
onderzoeken beoordelen de klachten en in alle gevallen besluiten ze dat het geweld gerechtvaardigd is. Er is nergens 
een norm vast gelegd. Verder is ook geen regeling wat te doen bij het aantreffen van een dood lichaam.

Lijkt het een misdrijf dat wordt de recherche erbij gehaald die wat onderzoek doet aan en rondom het lichaam. Soms 
worden er foto’s genomen. Maar tot wij daar kwamen werken heeft het KPS geen fototoestel. Lijkt het geen misdrijf 
dan wordt het lichaam ter beschikking gesteld van de familie. De dood wordt doorgaans vastgesteld door het personeel 
van de lijkwagen die gebeld zijn om het lichaam over te brengen naar een van de ziekenhuizen, waar ook wanneer het 
nodig blijkt te zien de sectie wordt verricht door een patholoog. Tijdens een brainstorming met mevrouw Marthoera 
geeft zij aan dat ze geen idee hebben wat een rechercheonderzoek kost en er verder ook geen goede registratie is van 
de aangiften en onderzoeken. Processen-verbaal die naar justitie worden gezonden en krijgen dan pas een nummer en 
worden dan geregistreerd. Op deze manier verdwijnen er gewild en ongewild aangiften en zaken waar men wel met 
een onderzoek is gestart, maar resultaat uitblijft of zaken die gewoon niet worden aangepakt. Op verzoek van Mathoera 
wordt er een route uitgestippeld die start met het geven van een opeenvolgend nummer bij elke aangifte of onderzoek. 
Ook heeft men geen idee wat een onderzoek nu kost. In een periode dat mijn vrouw mij vergezeld, maakt zij een 
eenvoudig Excelbestand waarin het aantal (overwerk) uren moet worden vermeld. Het bestand rekent direct uit wordt 
de kosten zijn van een onderzoek inclusief de overwerkmaaltijden. Het wordt gepresenteerd aan de recherchechefs op 
de kamer van Mathoera door middel van een gelikte PowerPointpresentatie. Iedereen is enthousiast tot het moment 
dat er moet worden beslist wie het gaat bijhouden van de cijfers. Nu blijkt er een kleine rechercheadministratie te 
bestaan en het hoofd van deze afdeling wordt geleid door een burger. In een directe training traint mijn vrouw deze 
vrouw in het gebruik van het bestand en de vrouw wordt verantwoordelijk voor het volgen van de processen-verbaal 
vanaf het moment van aanvraag van een pvb-nummer en de berekening van de kosten. De recherchechefs zijn erg blij 
met deze oplossing. Zij vinden dat zij het al druk genoeg hebben. Een beetje gelijke hebben zij wel. Elk proces-verbaal 
dat naar justitie gaat of wordt opgeslagen in het archief moeten zij geheel doorlezen en corrigeren. Een enkele maal 
heb ik gezien dat het door de tweede man of vrouw wordt gedaan, maar dat gebeurt zelden. 
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OPLOSSING KERSTPUZZEL SPA nr.48
OPLOSSING LUIDT: ALLE WIJSHEID, GELUK EN GEZONDHEID VOOR HET NIEUWE JAAR.

DIAGRAM FILIPPINE SPA NR 49

1. Beschut
2. Barrage/keerdam
3. Donder
4. Voordat
5. Witte wezel
6. Weg langs de dijk
7. Ovaal
8. Leerling
9. Pantoffel
10. Dagwijzer/kalender
11. Garneersel/borduursel

12. Dijk langs een ruimte v/e schutssluis
13. Visgerei
14. Deel van een gemaal
15. Molenpraam/neusknijper
16. Zuid-Amerikaan
17. Molen
18. Opdienen
19. Gemaal
20. Verstand
21. Takel
22. Inleveren

Gelijke cijfers zijn gelijke letters. De letters in de twee gekleurde balken vormen de oplossing.

Omschrijving:

AANMELDEN ALS SPA LID

Ons Privacy Protocol is opgenomen op de website van de www.spa-amsterdam.nl.
Velden met een * zijn verplicht.

Aanhef Dhr./Mevr.: ................................................................................................................................................

Achternaam*: ........................................................................................................................................................

Voorletters en voorvoegsels*: ...............................................................................................................................

Roepnaam*: ...........................................................................................................................................................

Adres*: ...................................................................................................................................................................

Postcode & Woonplaats*: .....................................................................................................................................

Telefoonnummer: ..................................................................................................................................................

E-mail*: ..................................................................................................................................................................

Geboortedatum*: ..................................................................................................................................................

Stamnummer en laatste werkplek binnen de Eenheid
Datum in dienst/Datum uit dienst*: .....................................................................................................................

 Met het aanvinken van dit vak bevestigt u uw aanmelding als SPA lid*

Akkoordverklaring:

(Handtekening) ………………………………………...........

Wanneer u voldoet aan onderstaande criteria kunt u hierbij uw lidmaatschap bevestigen.

Leden van de vereniging zijn:
Zij, die werkzaam zijn geweest bij de toenmalige gemeentepolitie Amsterdam, het latere regiokorps Amsterdam-
Amstelland of de latere Eenheid Amsterdam van het korps Nationale Politie, dan wel diens rechtsopvolger en na eervol 
ontslag uit de politiedienst bij hun aanmelding als lid de vijftigjarige leeftijd hebben bereikt; De echtgenoot, echtgenote 
of levenspartner van een overleden lid, indien betrokkene laat blijken het lidmaatschap van de vereniging te willen 
continueren.

NB. Met het invullen van dit formulier geeft u toestemming dat uw gegevens in de ledenadministratie worden verwerkt, 
dat uw gegevens zullen worden gebruikt voor het toesturen van de incidentele digitale nieuwsbrief van de SPA en krijgt 
u:
• toegang tot alle activiteiten van de SPA
• toezending van onze kwartaaluitgave van het SPA-Nieuws
• toezending van de incidentele digitale nieuwsbrief.


